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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministrul Drulă nu a avut câștig de cauză. Instanța a decis ca angajații 

Metrorex să rămână cu creşterea salarială de 18% 

Cătălin Drulă a spus că Metrorex va ajunge în insolvenţă, dacă sindicatele nu 

acceptă fie o renegociere a creşterilor salariale, fie disponibilizări, întrucât 

veniturile companiei nu acoperă aceste cheltuieli. Foto: Inquam Photos / Octav 

Ganea 

Tribunalul Bucureşti a respins joi, ca inadmisibilă, cererea directorului general al 

Metrorex SA, Ştefan Paraschiv, privind suspendarea Contractului Colectiv de 

Muncă, care prevede o creştere salarială de 18% în plină pandemie. 

Decizia nu este definitivă şi poate fi atacată cu apel. 

Potrivit unui comunicat remis miercuri de „Unitatea” - Sindicatul Liber din Metrou 

(USLM), directorul general al Metrorex SA a formulat o acţiune având ca obiect o 

cerere de ordonanţă preşedinţială pentru suspendarea efectelor CCM Metrorex 

2020-2021. 

USLM consideră că această acţiune are scopul suspendării drepturilor legale 

acordate angajaţilor Metrorex, pe care îi descrie drept o categorie socio-

profesională vitală, care a asigurat, atât în perioada stării de alertă cât şi în perioada 

stării de urgenţă, transportul în condiţii de siguranţă pentru cetăţenii municipiului 

Bucureşti şi nu numai. 

Organizaţia sindicală din Metrorex subliniază că salariaţii de la metrou nu au 

beneficiat de muncă la domiciliu sau de zile libere suplimentare, în contextul în 

care alte categorii socio-profesionale au beneficiat de aceste drepturi, în timpul în 

care angajaţii Metrorex au desfăşurat o activitate intensă în beneficiul tuturor 

cetăţenilor şi au asigurat mobilitatea urbană, pentru buna funcţionare a economiei. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sefii-metrorex-cer-in-instanta-ca-5-500-de-angajati-sa-nu-mai-primeasca-salarii-majorate-1572383
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Cătălin Drulă: Se poate ajunge la insolvență 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a declarat, la finalul lunii martie, că 

Metrorex va ajunge în insolvenţă, dacă sindicatele nu acceptă fie o renegociere a 

creşterilor salariale, fie disponibilizări, întrucât veniturile companiei nu acoperă 

aceste cheltuieli, potrivit Agerpres. 

„Legat de salarizare şi de personal, s-a bătut cu cărămida în piept domnul Rădoi că 

nu se schimbă nimic, rămâne la fel personalul, rămân la fel salariile. Asta este 

matematic imposibil. Contabil imposibil. Pentru că, în bugetul prevăzut, veniturile 

Metrorex nu acoperă plata salariilor la nivelul actual pentru angajaţii actuali. Aşa 

că există doar variante matematice simple: ori se acceptă de către angajaţi o 

renegociere şi eventual acea creştere de 18% să nu mai aibă loc sau să aibă loc în 

viitor, eşalonat, ori se ajunge la disponibilizări, ori mai există şi varianta a treia, 

care este din punctul meu de vedere, cel mai puţin fericită, dar dacă nu există 

înţelegere, se va ajunge acolo, şi anume insolvenţa. Iar o companie care intră în 

insolvenţă are libertăţi mari de a face şi concedieri, şi tăieri de salarii. Nu este un 

scop în sine, aceste concedieri sau tăieri de salarii, ci este vorba de sănătatea 

economică a unei companii, căreia îi lipsesc veniturile pentru a acoperi acele 

salarii”, a precizat ministrul Transporturilor. 

Ulterior, pe 22 aprilie, preşedintele USLM, Ion Rădoi, a subliniat că angajaţii 

Metrorex ar putea organiza oricând o nouă acţiune de oprire voluntară a lucrului, în 

afara sindicatului, în cazul în care conducerea metroului va disponibiliza angajaţi 

sau va tăia din salarii. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 BREAKING Parlamentul a AMÂNAT numirea în funcție a noului Avocat al 

Poporului 

Plenul reunit al Parlamentului de luni în care urma să fie numit Fabian Gyula în 

funcţia de Avocat al Poporului se amână pentru a dată ulterioară pronunţării Curţii 

Constituţionale pe sesizarea formulată de PSD referitoare la revocarea lui Renate 

Weber de la conducerea acestei instituţii. 
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"Deşi iniţial era prevăzut să facem plenul luni pentru numirea Avocatului 

Poporului, pentru că am văzut că este programată decizia Curţii Constituţionale 

pentru data de 29 iunie, am decis să facem săptămâna viitoare, la o dată ulterioară 

pronunţării Curţii Constituţionale pe sesizarea formulată de PSD", a afirmat, joi, 

după şedinţa Birourilor permanente reunite, preşedintele Camerei Deputaţilor, 

Ludovic Orban. 

Întrebat ce va face dacă CCR va amâna decizia, Orban a răspuns că într-o şedinţă a 

Coaliţiei se va analiza soluţia care trebuie adoptată. 

Comisiile juridice ale Camerei Deputaţilor şi Senatului au dat, miercuri, cu 

majoritate de voturi, aviz favorabil pentru ca Fabian Gyula să ocupe funcţia de 

Avocatul Poporului. 

Fabian Gyula este singurul care şi-a depus candidatura pentru această funcţie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 HoReCa, scutire de plata impozitului specific până la finalul anului 

Guvernul a aprobat ca domeniul HoReCa să fie scutit de plata impozitului specific 

până la 25 decembrie. Anunțul a fost făcut de premierul Florin Cîţu, într-o 

conferinţă de presă, la Palatul Victoria. 

Florin Cîţu, prim ministru: "Astăzi am adoptat un nou text într-o ordonanţă a 

finanţelor care nu era pe ordinea de zi. Acest text nu era pe ordinea de zi, dar am 

eliminat sau scutim de plata impozitului specific domeniul HoReCa până la finalul 

anului, până la 25 decembrie. Această scutire expira în această lună şi atunci 

prelungim această scutire pentru domeniul HoReCa până la finalul anului. A fost 

aprobată şi aceasta în şedinţa de guvern de astăzi". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Premierul Cîțu anunță un program guvernamental nou de 7 miliarde de lei 

pentru construirea de drumuri județene și comunale 

Premierul Florin Cîțu a anunțat vineri un nou program guvernamental, cu buget de 

7 miliarde lei, pentru proiecte ce vizează constuirea ori modernizarea drumurilor 

județene și comunale. 

”Alocăm șapte miliarde de lei pentru proiectele care vizează drumuri județene și 

comunale care nu pot fi finanțate nici prin fonduri europene, nici prin PNRR sau 

alte surse. România trebuie să treacă la etapa următoare, trebuie să avem drumuri 

asfaltate în toată țara”, a scris premierul Cîțu pe Facebook. 

Programul de 7 miliarde de lei este unul separat de PNDL și alte programe 

guvernamental și urmează să fie înființat, a declarat pentru Economedia.ro un 

reprezentant al guvernului. 

Drumurile județene sunt gestionate de consiliile județene, iar cele comunale – de 

primării. Dacă noul program va funcționa după aceleași principii ca și PNDL, 

beneficiarii vor fi liderii locali care conduc primăriile și consiliile județene, adică o 

parte însemnată dintre cei care vor vota la congresul PNL din 25 septembrie noul 

președinte al partidului. În cursă s-au înscris până acum Florin Cîțu și Ludovic 

Orban. 

În aceeași postare, premierul Cîțu a mai spus că ”toate investițiile aflate în derulare 

vor merge mai departe. Plătim la timp facturile, o premieră în ultimii 30 de ani”. 

Fără să îl numească, el a făcut referire la celebrul Program Național de Dezvoltare 

Locală (PNDL), despre care Economedia a scris la începutul săptămânii că și-a 

epuizat bugetul. 

Anunțul oficial al ministrului Cseke Attila privind epuizarea bugetului PNDL încă 

din luna iunie a produs nervozitate în rândul primarilor, care se tem că nu-și vor 

putea finanța lucrările începute. Atât premierul Cîțu, cât și ministrul Dezvoltării, 

Cseke Attila, au dat asigurări că la rectificarea bugetară din luna august  bugetul 

PNDL va fi suplimentat. 
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Asfalt pe Drumul Expres Craiova - Piteşti Sursa foto: Direcţia Regională de 

Drumuri şi Poduri Craiova 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Guvernul a decis: De la 1 iulie apare contribuția personală în sănătate. Cum 

va funcționa noul sistem 

Președintele Casei Naționale a Asigurărilor de Sănătate (CNAS), Adrian 

Gheorghe, a explicat joi ce schimbări vor apărea după ce Guvernul a adoptat în 

ședința de azi ordonanța de urgență privind introducerea „contribuției personale în 

sănătate”: 

- De la 1 iulie, românii care sunt asigurați se vor putea trata în spitalele private care 

au contracte cu casele de asigurări de sănătate astfel: o parte din banii necesari 

tratamentului vor fi suportați de Casa Naţională de Asigurări de Sănătate, iar 

diferența până la tariful perceput de privat va trebui achitată suplimentar din 

buzunarul bolnavului. 

- De la 1 iulie intră în vigoare doar pentru „spitalizare continuă, cazuri acute”. 

- Pentru segmentul „ambulatoriu de specialitate și ambulatoriu paraclinic”, 

contribuția personală va apărea în anul 2022, la 60 de zile după adoptarea 

bugetului de stat. 

- Atunci când pacientul se va prezenta la spitalul privat pentru tratament, va primi 

un „deviz estimativ” în care pacientul va fi informat detaliat cât decontează CNAS 

pentru tratament și cât mai are de plătit pacientul în plus pentru tarifele spitalului 

privat. „Oferta” va fi valabilă 5 zile lucrătoare pentru ca pacientul să poată să ceară 

oferte și de la alte spitale și să le compare pentru a alege cea mai bună variantă 

pentru el. 

OUG adoptată de Guvern prevede: 

 În situația în care asigurații optează să beneficieze de unele servicii medicale 

la furnizorii privați care încheie contracte cu casele de asigurări de sănătate, 

în regim de spitalizare continuă, ambulatoriu clinic de specialitate şi 
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ambulatoriu paraclinic de specialitate, respectivii furnizori pot solicita 

acestor asigurați, pe baza consimțământului prealabil exprimat în scris, o 

contribuţie personală pentru a acoperi diferenţa dintre tariful practicat de 

furnizor pentru rezolvarea cazului sau, după caz, tarifele serviciilor medicale 

acordate şi tarifele corespondente suportate din bugetul Fondului naţional 

unic de asigurări sociale de sănătate, astfel cum va fi stabilită această 

diferență prin Contractul-cadru. 

 Contribuţia personală pentru fiecare categorie de serviciu medicaleste afişată 

pe pagina de internet și la sediul furnizorilor privaţi de servicii medicale şi se 

plăteşte de către asiguraţi, în mod direct sau printr-o asigurare încheiată în 

baza unui contract cu o societate de asigurări 

 Asigurările voluntare de sănătate de tip complementar suportă coplata și 

contribuția personală datorate de asigurat, în condiţiile legi 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Premierul Citu a anuntat cand se maresc alocatiile. Cati bani se adauga 

Guvernul a stabilit majorarea alocatiei de stat pentru copii incepand din anul 2022 

si indexarea cu rata medie a inflatiei incepand din anul 2023, a anuntat 

premierul Florin Citu. 

 

"Guvernul a stabilit majorarea alocatiei de stat pentru copii incepand din anul 2022 

si indexarea cu rata medie a inflatiei incepand din anul 2023. Cuantumul alocatiei 

de stat pentru copii incepand din luna ianuarie 2022, 486 de lei pentru copiii cu 

varsta pana la 2 ani sau de pana la 3 ani in cazul copilului cu handicap, 243 de lei 

pentru copiii cu varste cuprinse intre 2 ani si 18 ani, precum si pentru tinerii peste 

18 ani care urmeaza cursurile liceale sau profesionale, 486 de lei pentru copiii cu 

varste cuprinse intre 3 ani si 18 ani in cazul copilului cu handicap. Alocatia de stat 

pentru copii se cumuleaza cu indemnizatia lunara, stimulentul lunar sau stimulentul 

de insertie", a declarat Florin Citu, joi, intr-o conferinta de presa la Palatul 

Victoria. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/stiri/coronavirus-24-iunie-2021/primul-deces-tulpina-indiana-covid-1686655
https://ziare.com/stiri/coronavirus-24-iunie-2021/primul-deces-tulpina-indiana-covid-1686655
https://ziare.com/politica/florin-citu/
https://ziare.com/palatul-victoria/
https://ziare.com/palatul-victoria/
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 Ministrul Mediului, despre interventia in cazul ursilor agresivi: "Vorbim de 

interventii in intravilan, nu in habitatul natural" 

Ursii au devenit tot mai numerosi, ajungand in zonele populate FOTO Pixabay 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, a afirmat, joi seara, ca interventia rapida in 

cazul ursilor agresivi vizeaza zona intravilana, locuita de oameni, nu habitatul 

natural al animalului, de aceea nu poate fi vorba despre vanatoare. Interventia se va 

face gradual, de catre personal specializat al asociatiei de vanatoare. "Nu e niciun 

print, nici rege, care vine o data pe an sa impuste o rata, o gasca, un cerb, un urs", 

afirma ministrul. 

 

Tanczos Barna a vobit, joi seara, la B 1 TV, despre interventia rapida in cazul 

ursilor agresivi. 

 

"Trebuie sa subliniem ca vorbim de interventii in intravilan, in zona locuita de 

oameni, nu interventie in habitatul natural al ursului si in niciun caz nu putem vorbi 

de vanatoare, pentru ca interventia rapida se refera strict la exemplarul care e in 

localitate, care ataca si creeaza probleme, care e in gospodaria omului. Propunem 

ca interventia sa fie facuta strict de personalul tehnic al asociatiei de vanatoare 

care, in principiu, trebuie sa aiba un contract de prestari servicii cu o autoritate 

publica locala", a declarat Tanczos Barna. 

 

Acesta a explicat ca interventia va fi graduala: "E trecut in proiectul de OUG ca 

daca e prima data cand ursul e vazut in localitate sau reprezinta un pericol direct, 

ursul trebuie alungat. Daca se poate, ursul trebuie tranchilizat si relocat. Daca cele 

doua metode nu pot fi puse in practica sau ursul revine in minute, ore in localitate 

sau nu se poate apropia personalul pentru a-l tranchiliza si exemplarul e in 

gospodarie, e agresiv, a omorat animale, atunci interventia sa fie cu arma letala", a 

mai explicat ministrul Tanczos Barna. 

 

Acesta exclude ideea ca aceasta interventie se va transforma in vanatoare. 

 

 

https://ziare.com/mediu/vanatoare/
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"Vanatoarea e o activitate care se practica in habitatul natural al animalelor 

salbatice. In niciun caz interventia echipei de jandarmi cu vanatorul nu se poate 

numi vanatoare daca acest lucru se intampa intr-o localitate (...) Nu se poate 

interveni decat prin personalul tehnic specializat, personalul angajat al asociatiei de 

vanatoare. Nu e niciun print, nici rege, nici vanator care vine o data pe an sa 

impuste o rata, o gasca, un cerb, un urs (...) Se va interveni doar in intravilan, doar 

pentru eliminarea unui risc si nu se va duce nimeni acolo daca nu e un apel 112 si 

daca cineva nu ne pericol", a mai declarat ministrul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Dezbatere pe tema transformării digitale, organizată vineri 

Executivi, lideri şi profesionişti specializaţi în transformare digitală participă, 

vineri, la evenimentul Digital Transformation Summmit. 

 

Potrivit organizatorilor, publicaţia C@municaţii Mobile, la dezbaterile ce vor fi 

transmise online şi-au anunţat participarea: Valentina Burdescu - director general 

Oficiul Naţional al Registrului Comerţului (ONRC), Mihaela Drăgulin - director 

general adjunct Agenţia Naţională de Administrare Fiscală (ANAF), Florin 

Jianu - preşedintele Consiliului Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi 

Mijlocii din România (CNIPMMR), Svetlana Gomboş - director general 

Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, şi Tiberiu Gîndu - director 

executiv al Asociaţiei Naţionale a Internet Service Providerilor din România 

(ANISP). 

 

Printre temele ce vor fi abordate în cadrul dezbaterii se află: cum a accelerat criza 

COVID-19 transformarea digitală, obiectivele transformării digitale (experienţa 

utilizatorului, agilitate operaţională, cultură organizaţională şi leadership) sau cum 

trecem de la viziune la execuţie.  

(Sursa: Agerpres) 
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 MediaSind dezaprobă încercările penibile ale fostei șefe a TVR de a reveni  

la conducerea instituției! 

 

 Biroul Executiv Național al Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind întrunit 

astăzi, 25 iunie 2021, a luat act de declarațiile fostului președinte-director general 

al Societății Române de Televiziune SRTV, Doina Gradea, prin care anunță că va 

da în judecată Parlamentul României pentru a reveni în funcție. (amănunte aici: 

Gradea îl copiază pe Cristache. Dă în judecată Parlamentul pentru a se întoarce în 

fruntea TVR) 

 SRJ MediaSind precizează că fosta șefă a TVR se află într-o confuzie crasă. 

Aceasta uită că a fost demisă de Parlament din cauza managementului defectuos și 

a multiplelor fapte de corupție descoperite de inspectorii Curții de Conturi, prin 

respingerea Rapoartelor de activitate din anii 2017, 2018 și 2019. Din acest motiv, 

aceasta nu mai poate să fie repusă în vreo funcție de conducere din instituție. 

Încercarea disperată a Doinei Gradea și a unui grup din TVR care beneficiază de 

sprijinul PSD, partidul care a propus-o în TVR, de a reveni la conducerea instituției 

pe care a distrus-o prin managementul său defectuos, reprezintă o palmă dată 

tuturor angajaților instituției, dar și cetățenilor plătitori de taxe și impozite. Este 

uluitor tupeul șefei TVR și al politicienilor care o susțin, de a încerca, prin orice 

mijloace, să impună la conducerea TVR persoane care au  compromis prin 

activitatea și deciziilor lor, cea mai mare instituție de presă din România. 

(amănunte aici: MediaSind TVR cere conducerii PSD retragerea sprijinului politic 

pentru șefa Televiziunii Naționale!) 

 Pentru a bloca astfel de inițiative contrare bunului simț dar și democrației, SRJ 

MediaSind anunță că va depune cerere de intervenție în orice acțiune juridică 

promovată de Doina Gradea și de acoliții acesteia, care urmăresc revenirea ei  la 

conducerea instituției. 

 SRJ Mediasind reiterează solicitarea transmisă Parlamentului în data de 22 iunie 

20121 (amănunte aici:  MediaSind cere Parlamentului sa urgenteze procedura de 

desemnare a membrilor noilor CA din Radioul Public și Televiziunea Română! ) 

de a desemna  membrii în Consiliile de Administrație ale SRR și SRTV, pentru ca 

aceste instituții de importanță vitală pentru democrație să funcționeze în condiții de 

normalitate și legalitate. 

https://www.aktual24.ro/gradea-il-copiaza-pe-cristache-da-in-judecata-parlamentul-pentru-a-se-intoarce-in-fruntea-tvr-vreau-sa-opresc-acest-abuz/
https://www.aktual24.ro/gradea-il-copiaza-pe-cristache-da-in-judecata-parlamentul-pentru-a-se-intoarce-in-fruntea-tvr-vreau-sa-opresc-acest-abuz/
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrcereconduceriipsdretragereasprijinuluipoliticpentrusefateleviziuniinationale
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrcereconduceriipsdretragereasprijinuluipoliticpentrusefateleviziuniinationale
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruanuseblocaactivitateainstitutiilorpublicedemediamediasindcereparlamentuluisaurgentezeproceduradedesemnareamembrilornoilorcadinradioulpublicsiteleviziunearomana
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruanuseblocaactivitateainstitutiilorpublicedemediamediasindcereparlamentuluisaurgentezeproceduradedesemnareamembrilornoilorcadinradioulpublicsiteleviziunearomana
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De asemenea, SRJ MediaSind solicită instituțiilor abilitate ale statului să 

soluționeze  cu celeritate toate plângerile penale depuse de către filiala noastră din 

TVR, MediaSind TVR împotriva faptelor suspecte de corupție din Televiziunea 

Română. 

 (Sursa: Biroul Executiv Național  SRJ MediaSind)                                  

 

 Turcan, după întâlnirea cu omologul spaniol: Ministerele noastre au lucrat 

pentru a identifica modalități de stabilire a dreptului la pensie pentru 

persoanele care au realizat perioade de asigurare atât în România, cât și în 

Spania 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a anunțat că a avut o întâlnire cu ministrul 

incluziunii, securității sociale și migrației din Spania, Jose Luis Escriva, cu care a 

discutat despre reformele incluse în Planurile de redresare și reziliență și despre o 

modalități de colaborare. 

„Atât Spania, cât și România, au propus reforma pensiilor pentru finanțare prin 

PNRR. Sistemele de pensii din cele două țări se confruntă cu același tip de 

probleme, iar discuția pe care am avut-o cu ministrul Escriva a evidențiat 

similitudini și în ceea ce privește soluțiile pe care ambele țări le-au prefigurat 

pentru echitatea și sustenabilitatea sistemelor lor de pensii. Din acest punct de 

vedere, Spania poate fi un model de bune practici pentru țara noastră, iar discuția 

de astăzi mi-a confirmat faptul că principiile după care ne ghidăm în reforma 

pensiilor sunt cele corecte”, a scris Turcan pe contul de facebook. 

Aceasta a mai arătat că numărul românilor care trăiesc acum în Spania a depășit 

deja 1 milion, iar dintre aceștia peste 340 000 sunt cotizanți la sistemul de 

securitate spaniol. 

„Indiferent că este vorba despre rezidenți permanenți sau lucrători sezonieri, 

obiectivul nostru este să ne asigurăm că drepturile le sunt respectate, iar Spania 

este una dintre țările care a avut o mare deschidere de a colabora cu autoritățile 

române în acest context.  
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(…) Ministerele noastre au lucrat împreună pentru a identifica modalități concrete 

de a întări colaborarea dintre autoritățile competente în domeniul pensiilor, pentru 

a accelera procesul de stabilire a dreptului la pensie pentru persoanele care au 

realizat perioade de asiurare atât în România, cât și în Spania. Cele două instituții – 

Casa Națională de Pensii Publice și Institutul Național pentru Securitate Socială 

vor lucra în continuare la nivelul echipelor tehnice, pentru a-și corela datele privind 

decesele și comunicarea cuantumului pensiei, astfel încât activitatea în domeniul 

pensiilor internaționale să fie eficientizată. Doar 58 de dosare de pensie comunitare 

în relația cu Spania mai sunt acum nesoluționate, pentru beneficiarii de pensie din 

România”, a spus Turcan. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Economiei: România va fi pe harta lumii în ceea ce priveşte 

producţia de baterii pentru mașinile electrice 

Grafitul este o materie primă esenţială pentru fabricarea bateriilor folosite de 

mașinile electrice. 

Resursele de grafit ale ţării vor fi exploatate prin Salrom, a afirmat joi ministrul 

Economiei, Claudiu Năsui, pe pagina sa de Facebook, menţionând că grafitul este 

o materie primă esenţială pentru fabricarea bateriilor, una dintre cele mai dinamice 

industrii din lume la această oră. 

„România va fi pe harta lumii în ceea ce priveşte producţia de baterii. Resursele de 

grafit ale ţării vor fi exploatate prin Salrom. Unele companii de stat au mult 

potenţial. În ciuda influenţei negative politice, încă au şansa să devină mari 

companii de succes ale României. Una dintre ele este Salrom. Compania deţine 

monopolul pe exploatarea sării din România şi e una dintre puţinele companii 

profitabile din ministerul economiei, tocmai graţie acestui monopol. Am vizitat 

săptămâna trecută salina Ocna Dej, de departe cea mai productivă mină din cele 7 

ale Salrom”, a explicat ministrul pe reţeaua de socializare. 

Ministrul Economiei a subliniat că, în subteran, „lucrurile merg în parametri buni, 

exploatarea fiind făcută cu utilaje moderne şi cu un impact redus asupra mediului”. 
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„Problemele sunt când ieşim la suprafaţă. Precum în multe companii de stat, 

presiunea politicului a fost să fie angajaţi oameni care nu fac nimic, dar care au 

îngroşat rândurile a ceea ce englezii numesc middle management. Pe scurt, activ de 

partid, angajat la stat. Aici e un loc mare de eficientizare posibilă pentru companie. 

Nu avem nevoie de armate de directori puşi politic. Rolul companiilor de stat nu e 

să plătească salarii directorilor. Nu voi tolera vehicule de salarii pentru sinecurişti. 

Scopul nostru este să închidem toate găurile negre şi să permitem acestor companii 

să se dezvolte la maximum. Fix asta vom face”, a mai scris ministrul pe pagina de 

socializare, potrivit Agerpres. 

Acesta a precizat că a numit un nou consiliu de administraţie, în urmă cu câteva 

luni, compus numai din oameni care şi-au demonstrat competenţele în mediul 

privat. 

„Este extrem de activ şi a reuşit în scurt timp să descâlcească nodul administrativ 

care a constrâns această veritabilă mină de aur a României să rămână blocată. Tot 

ei pregătesc lansarea proiectului pentru exploatarea grafitului. Un proiect care va 

relansa o industrie întreagă în România. Noul consiliu de administraţie are tot 

sprijinul meu în planul său de a moderniza Salrom şi de a închide toate robinetele 

prin care se scurg inexplicabil bani care ar trebui să fie ai românilor. Bani cu care 

s-ar putea face spitale, grădiniţe, şcoli sau drumuri. Vă reamintesc că nu mai 

departe de această primăvară am reuşit fix cu ajutorul acestui consiliu să blocăm un 

tun imobiliar (http://economie.gov.ro/comunicat-de-presa-20)”, a adăugat Claudiu 

Năsui. 

Acesta a subliniat că grafitul este o materie primă esenţială pentru fabricarea 

bateriilor, una dintre cele mai dinamice industrii din lume la această oră. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Sprijinul acordat minerilor din Valea Jiului pentru plata salariilor va fi 

prelungit cu încă o lună 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, anunță că sprijinul acordat minerilor din Valea 

Jiului va fi prelungit cu încă o lună.  
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Suma de 14 milioane de lei, alocată în acest scop a fost suplimentată joiprintr-o 

hotărâre de Guvern la bugetul Ministerului Muncii. 

„Banii vor acoperi creanțele salariale pentru aproximativ 4000 angajați ai 

Complexului Energetic Hunedoara, aflat în insolvență”, a scris Turcan pe 

Facebook. 

Ea a precizat că a fost deja modificată legislația, prin extinderea la 5 luni 

consecutive, de la 4 luni, a perioadei în care sunt suportate creanțele salariale și 

alte drepturi bănești datorate și neachitate salariaților. 

O altă modificare legislativă vizează extinderea plafonului în limita căruia se 

suportă creanțele salariale, de la 4 salarii medii brute pe economie pentru fiecare 

salariat, la 5 salarii medii brute pe economie, a adăugat ministrul. 

Turcan a adăugat că ajutorul acordat de Guvern minerilor din Valea Jiului în 

ultimele 4 luni a fost de aproape 62 de milioane lei, dintre care 52 de milioane lei 

pentru salarii și 9,8 milioane lei pentru tichete de masă și transport. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Tăierea bugetului Academiei Oamenilor de Știință, unde printre membri 

este și Ecaterina Andronescu, este neconstituțională. Decizie CCR 

Curtea Constituţională a României a constatat, joi, că sunt neconstituţionale 

dispoziţiile din Legea bugetului de stat pe anul 2021 prin care Academia 

Oamenilor de Ştiinţă din România urma ca în acest an să îşi asigure finanţarea din 

venituri proprii. 

Potrivit unui comunicat CCR, în şedinţa de joi, Curtea Constituţională, în cadrul 

controlului legilor posterior promulgării, cu majoritate de voturi, a admis excepţia 

de neconstituţionalitate ridicată de Avocatul Poporului şi a constatat că sunt 

neconstituţionale dispoziţiile art. 38 din Legea bugetului de stat pe anul 2021 

numărul 15/2021. 

"Curtea a constatat că art. 38 din Legea nr.15/2021 încalcă prevederile 

constituţionale ale art.1 alin. (5) privind principiul legalităţii, prin raportare la art. 

65 alin. (1) şi (2) lit. b), art.76 alin. (2) şi art.138 alin. (2) din Constituţie.  
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Totodată, Curtea a reţinut şi încălcarea art.1 alin. (3) din Constituţie privind statul 

de drept", se precizează în comunicat. 

Dispoziţiile constatate ca fiind neconstituţionale au următoarea redactare: "Până la 

data de 31 decembrie 2021, prin derogare de la prevederile art. 20 din Legea nr. 

31/2007 privind reorganizarea şi funcţionarea Academiei Oamenilor de Ştiinţă din 

România, cu modificările şi completările ulterioare, finanţarea cheltuielilor 

instituţiei se asigură din veniturile proprii". 

Avocatul Poporului a formulat excepţie de neconstituţionalitate privind prevederi 

din Legea bugetului de stat pe 2021 referitoare la Academia Oamenilor de Ştiinţă 

din România. 

"Deşi derogarea este o problemă de opţiune legislativă a Parlamentului, normele 

derogatorii aplicate în mod repetat unor reglementări legale în vigoare creează un 

grad sporit de instabilitate, fragilizând însăşi existenţa instituţională, în cazul de 

faţă desfăşurarea activităţii Academiei Oamenilor de Ştiinţă din România, instituţie 

de largă cunoaştere internaţională. Sub acest aspect, considerăm că limitarea 

derogărilor are tocmai scopul respectării cadrului general şi procedurilor privind 

administrarea şi utilizarea fondurilor publice", stipulează excepţia de 

neconstituţionalitate. 

Conform acesteia, deşi modificarea adusă pe calea derogării este temporară, 

aceasta lipseşte de fonduri suficiente buna funcţionare a instituţiei, obligată să-şi 

asigure finanţarea cheltuielilor numai din veniturile proprii, potrivit Agerpres. 

"Lipsa unor fonduri suficiente ca urmare a finanţării numai din venituri proprii, 

fără susţinere bugetară, afectează atât statutul academiei, buna funcţionare şi 

eficacitatea activităţii desfăşurate, cât şi statutul membrilor săi", a adăugat sursa 

citată. 

Cine primea indemnizații de la Academia Oamenilor de Știință 

Guvernul a realocat, la începutul anului, aproximativ 9 milioane de lei de la 

Academia Oamenilor de Știință (AOSR) către proiecte de investiții. Sutele de 

membri care primeau indemnizații de la stat pentru apartenența la aceast organism, 

creat între alții de Ecaterina Andronescu, au trebuit să se finanțeze din surse 

proprii. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/guvernul-taie-banii-pentru-o-institutie-fantoma-cine-primea-indemnizatii-de-la-academia-oamenilor-de-stiinta-1455571?fbclid=IwAR2iTea9mEiqsYJdGRfOPLSwmJhVDq9sZdnte7sp7Sqw_fM4MVxyv31pwxw
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Digi24 a prezentat în cadrul campaniei „Statul la Stat” povestea acestei academii 

paralele, care este doar una dintre multele instituții a căror activitate nu se face 

remarcată, dar în care își găsesc un loc călduț foști sau actuali politicieni. Unul 

dintre membrii AOSR este chiar fostul președinte Ion Iliescu. 

Anul trecut, Academia Oamenilor de Ştiinţă din România, pe scurt AOSR, a primit 

de la bugetul de stat peste 10,5 milioane de lei, adică aproximativ 2 milioane de 

euro. Mai bine de jumătate din sumă, aproape şase milioane de lei, s-au dus pe 

indemnizaţiile membrilor. 

Membrii titulari primesc o indemnizaţie lunară brută de 2.000 de lei, membrii 

corespondenţi 1.400 de lei brut, iar cei de onoare, 1.000 de lei brut. Alţi 2,7 

milioane de lei au fost cheltuiţi pentru plata salariilor angajaţilor. Preşedintele 

AOSR este Adrian Badea, iar salariul său este echivalent cu cel al unui ministru: 

21.840 de lei brut. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cine este Cristina Pocora, noua sefa CNA. Fost deputat PNL care in 2010 

cerea masuri impotriva desenelor animate "violente". In 2015 a dublat 

alocatiile pentru copii 

Cristina Pocora (membru Consiliului National al Audiovizualului din partea 

Presedintiei) a fost aleasa miercuri, 23 iunie, presedinte al CNA, in cadrul unei 

sedinte a institutiei care nu a fost publica. Votul deciziv urmeaza sa fie dat de catre 

Parlament. Fost membru PNL, cu doua mandate de deputat la activ, Pocora cerea 

in 2010 CNA-ului sa ia masuri impotriva desenelor animate "violente" de pe 

Cartoon Network. 

 

Pocora a ajuns membru CNA in 2018, fiind propusa atunci de catre 

presedintele Klaus Iohannis, dupa ce, in 2016, aceasta a ratat intrarea in Parlament 

pentru un al treilea mandat de deputat. Anterior, aceasta a fost parlamentar de 

Ialomita intre 2008 - 2016, dar si purtator de cuvant al PNL in timpul mandatului 

lui Crin Antonescu. 

 

 

https://www.digi24.ro/special/statul-la-stat/statul-la-stat-pentru-ca-nu-au-fost-primiti-in-academia-romana-politicienii-si-au-infiintat-academii-paralele-1345237
https://www.digi24.ro/special/statul-la-stat/statul-la-stat-pentru-ca-nu-au-fost-primiti-in-academia-romana-politicienii-si-au-infiintat-academii-paralele-1345237
https://ziare.com/cristina-pocora/
https://ziare.com/politica/presedinte/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/politica/deputat/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/ludovic/stiri-ludovic/cine-se-afla-in-carti-pentru-sefia-cna-1686249
https://ziare.com/ludovic/stiri-ludovic/cine-se-afla-in-carti-pentru-sefia-cna-1686249
https://ziare.com/crin-antonescu/
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Pocora a mai ocupat urmatoarele functii: Consilier Parlamentar in Senatul 

Romaniei (2001-2006), Consilier Cabinet Ministru in Departamentul pentru 

Relatia cu Parlamentul (2005-2006) si Secretar de Stat in Departamentul pentru 

Relatia cu Parlamentul (2006-2008). 

 

In 2010, in calitate de deputat PNL, Pocora a cerut CNA sa ia masuri impotriva 

unor desene animate de la Cartoon Network, pe care le considera prea "violente". 

 

"In 2008, peste 22 de minute dintr-o ora de desene animate, adica mai bine de o 

treime, contineau violenta! (...) Ei bine, micutii dumneavoastra invata sa loveasca, 

micutii dumneavoastra invata sa fie rai cu prietenii, micutii dumneavoastra invata 

sa injure din... desene animate. Din acele desene cu monstri, cu roboti sau cu 

personaje mult mai putin cizelate decat erau odinioara", afirma aceasta intr-o 

interpelare. 

Cinci ani mai tarziu, desi erau in opozitie, Pocora a obtinut o victorie importanta 

pentru PNL in Parlament. Deputatul a propus un amendament prin care alocatiile 

copiilor urmau sa fie dublate. Cum mai multi deputati PSD nu erau inca ajunsi in 

plen, liberalii au reusit atunci sa adune o majoritate iar amendamentul a trecut, 

alocatia copiilor dublandu-se atunci de la 42 de lei la 84 de lei. 

 

In calitate de presedinte CNA, Pocora o va inlocui pe Monica Gubernat, fosta sefa 

a institutiei, care avea sprijinul PSD. Intr-un mesaj pe Facebook, Pocora anunta 

ca are de gand sa faca o "reforma structurala" la CNA. Aceasta noteaza ca in 

prezent monitorizarea emisiunilor televizate se face cu "pixul pe hartie" si ca 

"suntem inca la nivelul dosarelor cu sina". Totodata, noul sef al institutiei afirma ca 

CNA actioneaza "rigid si lent (...) si de multe ori prea tarziu". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/politica/opozitie/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/cristina-pocora/stiri-cristina-pocora/cristina-pocora-aleasa-presedinte-cna-1686445
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 Regio Calatori se retrage de pe ruta Gara de Nord-Aeroportul Otopeni. 

"Daca nu au metrou, nimeni nu merge cu bagajul la gara sa urce apoi in 

tren" 

Cel mai mare operator feroviar privat, din Romania, Regio Calatori, se retrage de 

la 1 iulie de pe ruta Gara de Nord - Aeroportul Otopeni. Astfel, ruta va mai fi 

operata doar de CFR Calatori si de Transferoviar Calatori. 

 

"Stimati calatori, in data 30.06.2021 trenurile R-E 16057, R-E 16056, R-E 16059 si 

R-E 16058 in relatia Bucuresti Nord Gr A - Aeroport H. Coanda T1 si retur se 

anuleaza. Incepand cu data 01.07.2021, trenurile Regio Calatori in relatiile: 

Bucuresti Nord Gr A - Aeroport H Conda T1 si retur; Bucuresti Nord Gr A - 

Ploiesti Sud si retur NU MAI CIRCULA", arata un anunt al Regio Calatori. 

 

Anuntul vine in contextul in care ministrul Transporturilor anunta, la jumatatea 

lunii iunie, ca peste 1.000 de pasageri pe zi circulasera, in ultima saptamana, cu 

trenul intre Gara de Nord si Aeroportul International Henri Coanda (Otopeni). 

Linia ferata dintre Gara de Nord si Aeroportul International "Henri Coanda"  

Bucuresti a fost inaugurata in data de 13 decembrie 2020. Legatura era asigurata de 

72 de trenuri (36 de perechi), care apartin SNTFC CFR Calatori, Regio Calatori si 

Transferoviar Calatori. 

 

Ministrul Drula pune la indoiala eficienta liniei de metrou pana la Otopeni 

Pe de alta parte, ministrul Transporturilor, Catalin Drula, a spus ca se pune 

problema utilitatii magistralei de metrou spre Otopeni, asa cum a fost ea proiectata, 

deoarece nu face direct legatura cu viitorul terminal al aeroportului Henri Coanda. 

In plus, de la statia Tokyo pana la Otopeni, metroul ar strabate zona cu cea mai 

scazuta densitate a populatiei din Bucuresti. 

 

"Se pune problema daca aceasta investitie de 700 de milioane de euro este utila in 

aceasta forma. Bucurestenii au mare nevoie de alte linii de metrou, ca magistrala 

M5, care traverseaza de la est la vest Bucurestiul, continuarea de la Gara de Nord 

spre sud a liniei M4, chiar si de linia M7, acea diagonala din Colentina pana in 

Rahova. Sunt linii necesare, care unesc cartiere cu densitate mare de oameni. 

https://ziare.com/catalin-drula/
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Densitatea de la statia Tokyo la Aeroportul Otopeni este cea mai mica din 

Bucuresti", a spus ministrul, conform Digi 24. 

 

"Toate acestea ridica intrebari asupra fezabilitatii. La liniile de metrou nu costa 

doar constructia, costa operarea foarte mult. Cea deschisa in Drumul Taberei costa 

175 de milioane (de lei, n.r.) pe an, recuperam 25 de milioane din bilete, deci 150 

este subventie", a spus el. 

"Trebuie sa investim cu cap. Expertii Bancii Europene de Investitii ne ajuta sa 

investim cu cap", a adaugat ministrul. 

 

Nu este prima data cand ministrul pune la indoiala utilitatea acestei magistrale de 

metrou, in forma sa actuala. In luna februarie, el arata ca metroul ar face pana la 

Gara de Nord 35 de minute, ar avea 14 opriri si nu ar face legatura cu viitorul 

terminal, in timp ce durata calatoriei cu trenul este de doar 20 de minute. 

"M6 se face. Se va face cel putin pana la Sectorul 1, faza 1 pana la Baneasa. 

Despre sectorul care vine de la Baneasa pana la aeroport suntem intr-un proces de 

reevaluare la nivelul ministerului, pentru ca trebuie sa vedem exact fezabilitatea 

proiectului, daca forma este cea mai buna, pentru ca vom avea un terminal care va 

prelua, conform studiului de fezabilitate din 2008, intreg traficul aeroportului, va fi 

undeva la trei kilometri in partea cealalta a pistelor, iar metroul, asa cum e 

proiectat, nu se leaga acel terminal", a spunea Drula. 

Eco-Civica: Daca nu au metrou, nimeni nu merge cu bagajul la gara sa urce apoi in 

tren 

Referitor la retragerea Regio Calatori de pe ruta Bucuresti-Otopeni, Asociatia Eco-

Civica transmite ca probabil ca si celalat operator privat se va retrage din cauza 

numarului extrem de mic de calatori, iar singura solutie viabila ar fi metroul. 

 

"De CFR nu ne facem probleme pentru ca la ce gaura creaza in bugetul de stat, 

operarea pe aceasta ruta e mic copil. 

 

Probabil ca si celalalt operator particular se va retrage din cauza numarului extrem 

de mic de calatori. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/drula-despre-metroul-spre-otopeni-se-pune-problema-daca-aceasta-investitie-de-700-de-milioane-de-euro-este-utila-in-aceasta-forma-1534019
https://ziare.com/stiri/metrou/drula-despre-pierderea-imprumutului-pentru-metroul-pana-la-otopeni-am-invitat-partea-japoneza-sa-investeasca-in-alte-proiecte-1660463
https://ziare.com/stiri/metrou/drula-despre-pierderea-imprumutului-pentru-metroul-pana-la-otopeni-am-invitat-partea-japoneza-sa-investeasca-in-alte-proiecte-1660463
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Eco-Civica i-a scris ministrului transporturilor de ce e necesar metroul pana la 

aeroportul Otopeni, pentru ca zona de birouri este foarte dezvoltata iar Capitala da 

cei mai multi calatori aeroportului, sumar vorbind. 

 

Noi am observat mentalitatea actuala a bucurestenilor: daca au metrou, o buna 

parte il folosesc, cu exceptia pandemiei. 

 

Daca nu au metrou, nimeni nu merge cu bagajul la gara sa urce apoi in tren. 

 

Nu, fie iau taxi de-acasa la aeroport, fie cineva ii duce cu masina. 

 

Nimeni nu merge nici cu transportul in comun de suprafata pentru ca sta foarte 

mult in trafic si nu stii daca te incadrezi in check-in. 

 

Asa ca varianta metroului este cea mai plauzibila si, mai ales, necesara", a aratat 

ONG-ul, intr-o postare pe Facebook. 

 

Un singur tren transporta in medie 14 calatori, in contextul in care pe aceasta ruta 

circula zilnic 72 de trenuri, cu capacitate de 70 de locuri sau de 110 locuri, 

scrie Ecomedia.ro. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ilie Bolojan anunta un parteneriat cu judetele Alba si Cluj pentru 

dezvoltarea unui traseu turistic in Apuseni 

Presedintele Consiliului Judetean Bihor, Ilie Bolojan, a anuntat joi, 24 iunie, un 

parteneriat cu judetele Alba si Cluj pentru dezvoltarea zonei Muntilor Apuseni ce 

consta in modernizarea traseului rutier "Padis/ Apuseni". "Ne propunem sa 

valorificam potentialul turistic al zonei carstice a Muntilor Apuseni, sa promovam 

traditiile si specificul local si sa conservam natura", a scris acesta pe Facebook. 

 

"Am convenit cu presedintii Consiliilor Judetene Alba si Cluj, Ion Dumitrel si Alin 

Tise, incheierea unui parteneriat pentru a dezvolta zona Muntilor Apuseni.  

https://www.facebook.com/fundatiaecocivica/posts/3705132082924070
https://economedia.ro/regio-calatori-se-retrage-de-pe-ruta-feroviara-catre-aeroportul-otopeni-la-numai-jumatate-de-an-de-la-lansare.html#.YNS18OgzZPY
https://ziare.com/ilie-bolojan/
https://ziare.com/facebook/
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Acest acord inseamna o viziune si un plan comun pentru amenajarea si 

modernizarea traseului rutier "Padis/ Apuseni" situat administrativ in cele trei 

judete. 

 

Ne propunem sa valorificam potentialul turistic al zonei carstice a Muntilor 

Apuseni, sa promovam traditiile si specificul local si sa conservam natura. 

 

Dupa ce vom aproba acordul de parteneriat prin hotarari ale fiecarui Consiliu 

Judetean, in sedinta ordinara de la finalul acestei luni, urmeaza sa avem o prima 

intalnire de lucru in cursul lunii iulie. Atunci vom semna efectiv acordul. 

 

Consiliul Judetean Bihor lucreaza in prezent la studiile topografice pentru drumul 

dintre Padis si Ic Ponor si urmeaza ca in cursul lunii iulie sa se realizeze si studiile 

geologice, in asa fel incat la finalul lunii august sa avem studiul de fezabilitate 

finalizat. Aceste studii au fost intarziate din cauza faptului ca stratul de zapada nu 

ne-a permis sa lucram in primavara. Detaliile legate de al doilea drum care leaga 

Platoul Padis de Garda de Sus urmeaza sa fie clarificate la intalnirea din iulie", a 

anuntat Ilie Bolojan. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Premierul Citu a anuntat cand o sa fie operational certificatul verde digital 

in Romania 

Prim-ministrul Florin Citu a anuntat ca de la 1 iulie va fi operational certificatul 

verde digital. 

 

"O sa fie operational si o sa fie exact ca in alte tari, o sa calatoreasca cu certificatul 

verde, exact in conditiile care sunt scrise acolo. Am avut o intalnire cu secretarul 

general adjunct al Guvernului care se ocupa de aceste certificate, care este, de fapt, 

o aplicatie. Si am avut un update ieri - o sa fie gata saptamana viitoare, deci o sa fie 

la 1 iulie operabil", a afirmat Florin Citu, intrebat joi daca certificatul european 

digital va fi gata de la 1 iulie. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/stiri/zapada/
https://ziare.com/ilie-bolojan/stiri-ilie-bolojan/ilie-bolojan-angajati-stat-1685874
https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/marire-alocatii-2022-1686681
https://ziare.com/politica/florin-citu/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 iunie 2021 21 

 

 Romulus Badea, Patronatul Importatorilor de Forţă de Muncă: În cinci ani 

cei care ne vor repara ţevile vor fi din Asia sau din Africa. Noi nu mai avem 

meseriaşi. Numărul de străini din state non-UE care locuiesc în România se 

apropie de 100.000 

„Importul“ de personal din statele non-UE este un fenomen care se va accentua în 

următorii ani, pentru că România are un deficit mare de meseriaşi, a spus Romulus 

Badea, tax partner în cadrul firmei de consultanţă fiscală şi audit Soter & Partners 

şi vicepreşedinte al Patronatului Importatorilor de Forţă de Muncă. 

„În cinci ani, cei care ne vor repara ţevile vor fi cetăţeni din Africa sau din Asia, 

pentru că numărul meşterilor din România este într-o continuă scădere şi alţii nu 

formăm, este o chestiune generală, afectează toate domeniile de activitate“, a spus 

Romulus Badea, în cadrul emisiunii de business ZF Live. 

În prezent, în România locuiesc peste 91.000 de cetăţeni străini din state non-UE/ 

Spaţiul Economic European, iar în primele cinci luni ale anului s-au eliberat avize 

de angajare pentru peste 16.000 de cetăţeni din aceste state, potrivit datelor 

Inspectoratului General pentru Imigrări. 

Cea mai acută nevoie de personal în această perioadă este resimţită în sectorul 

HoReCa. În ultimul an, tot mai mulţi angajaţi au plecat din sectorul HoReCa, 

orientându-se către domenii mult mai stabile, care au înregistrat chiar creşteri ale 

afacerilor în perioada crizei precum curierat, industria mobilei sau chiar retail. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Creditul guvernamental a ajuns la un sold de 296,2 mld. lei la finalul lunii 

mai 2021, înregistrând un avans de 0,9% faţă de aprilie, dar de 10,1% faţă de 

luna mai 2020 

Creditul în lei, cu o pondere de 70,6% din volumul total al creditului 

neguvernamental, a crescut cu 1,3%, până la un sold de 209,1 mld. lei, în timp ce 

creditul în valută exprimat în lei, cu o pondere de 29,4% din totalul creditului 

neguvernamental, a scăzut cu 0,4 mil. lei. 
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Soldul creditului neguvernamental şi-a accelerat ritmul de creştere în luna mai a 

anului 2021, cu 10,1%, faţă de luna mai a anului 2020, ajungând la un sold total de 

296,2 mld. lei, în timp ce avansul faţă de luna aprilie a anului 2021 a fost de 0,9%,  

conform datelor BNR. 

În termeni reali, soldul creditelor a crescut în mai cu 6,1% an la an, pe fondul 

creşterii cu 11,3% a componentei în lei şi al scăderii cu 2,5% a celei în valută, dacă 

indicatorul este exprimat în euro. 

Creditele în lei totalizau 209,1 mld. lei la finalul lunii mai 2021, din care 

împrumuturile luate de populaţie reprezintă 125,3 mld. lei, cu 12,5% mai mari 

decât în perioada similară din 2020, iar creditele în lei luate de companii ajungeau 

la 83,7 mld. lei, cu 20,2% peste nivelul din luna mai a anului 2020. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Marcel Ciolacu, scrisoare către Ursula von der Leyen și Frans 

Timmermans: acuză Guvernul de abuzuri grave 

Președintele PSD, Marcel Ciolacu, a transmis o scrisoare către președintele 

Comisiei Europene, Ursula von der Leyen și către vicepreședintele executiv al 

Comisiei Europene, Frans Timmermans. 

În scrisoare, Marcel Ciolacu acuză coaliția de guvernare din România pentru faptul 

că au încălcat toate normele statului de drept din România. 

Liderul PSD îi informează pe oficialii europeni despre numirile șefilor TVR și 

Radioului Public, despre care judecătorii CCR au decis că sunt neconstituționale. 

De asemenea, Ciolacu îi informează despre schimbarea din funcție a Avocatului 

Poporului. 

În final, Marcel Ciolacu le cere liderilor Comisiei Europene să aibă o poziție 

publică față de ceea ce se întâmplă în România. 

Consultați AICI scrisoarea trimisă de Marcel Ciolacu către liderii Comisiei 

Europene. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

https://media.stiripesurse.ro/other/202106/media-162452761300088400.pdf
https://media.stiripesurse.ro/other/202106/media-162452761300088400.pdf
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 Consecinţa modificării „din pix“ a numărului deceselor: România e pe 

ultimele locuri în topul ţărilor care au făcut faţă pandemiei  

Ritmul scăzut din ultima perioadă al campaniei naţionale de vacccinare, dar şi 

decizia autorităţilor sanitare de a introduce decesele din valul 2 al pandemiei în 

bilanţul zilnic sunt două dintre motivele pentru care România este pe locul 38 din 

topul celor 52 de state analizate de Bloomberg în ceea ce priveşte „rezilienţa 

COVID“. 

 

Sub titulatura „Cele mai bune locuri în care să trăieşti în pandemie“, Bloomberg a 

realizat un top cu 52 de state, pe care îl modifică în mod constant în funcţie de 

factori precum: acoperirea vaccinală, incidenţa cazurilor COVID, rata de pozitivare 

a testelor sau rata de mortalitate în rândul cazurilor COVID din ultima lună. Toate 

aceste valori, însumate, dau „scorul de rezilienţă COVID“ al statului respectiv. Aşa 

se explică de ce România, în ciuda scăderii semnificative a numărului de noi 

infectări SARS-CoV-2, e pe locul 38 din cele 52 de state analizate. 

 

Bloomberg – la fel ca alte platforma de monitorizare a evoluţiei pandemiei în 

lume, precum WorldOMeters.info, HealthData.org (platforma Institutului 

Cercetare şi Evaluare în domeniul Sănătăţii din SUA - IHME) sau 

OurWorldInData.org (Universitatea Oxford) – foloseşte datele pe care guvernele 

ţărilor le raportează oficial.  

 

România a surclasat Polonia şi Bangladesh. Ne-a depăşit Nigeria 

 

In topul statelor cu cea mai bună „rezilienţă COVID“ (scor: 80,8) se află Noua 

Zeelandă. Insula din sud-estul Pacificului este pe primul loc deoarece a înregistrat 

în ultima lună 1 caz la 100.000 de locuitori, are o rată lunară a mortalităţii de 0% şi 

a înregistrat 5 decese la 1 milion de locuitori. Pe de altă parte, acoperirea vaccinală 

este de doar 4,8% în Noua Zeelandă.    

Pe locul 2 este Singapore (79,4) cu 15 cazuri la 100.000 locuitori în ultima lună, 

rată lunară a mortalităţii de 0,2%, 36 de decese la 1 milion de locuitori, acoperire 

vaccinală de 29,9%. 
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Pe locul 3 în top este Australia (79,1) cu 1 caz de infectare la 100.000 de locuitori 

în ultima lună, 0% mortalitate în ultima lună, 36 de decese la 1 milion de locuitori 

şi acoperire vaccinală de 7%.    

Pe locul 4 este Israel (75,4) – statul cu cea mai bună acoperire vaccinală din lume – 

cu 16 noi cazuri la 100.000 de locuitori în ultima lună, rată lunară a mortalităţii de 

4%, 740 de decese la 1 milion de locuitori şi acoperire vaccinală de 58,3% (cea 

mai mare dintre toate statele).     

România ocupă abia locul 38 în topul Bloomberg, cu un scor de „rezilienţă 

COVID“ de 54,4. Asta deoarece ţara noastră a înregistrat 160 de cazuri 

noi/100.000 de locuitori în ultima lună, o rată de mortalitate lunară de 8,7%, 1.556 

de decese la 1 milion de locuitori şi o acoperire vaccinală de 19,1%.    

România este depăşită de Nigeria (scor: 54,6) şi a surclasat Polonia (54,1), 

Bangladesh (52,1), Turcia (51,5). Pe ultimele două locuri sunt Columbia (39,4) şi 

Argentina (36,4).      

Renumărarea deceselor produce „bruiaj“ statistic Cercetătorul Octavian Jurma, 

biostatistician, s-a uitat pe datele Bloomberg şi a explicat ce anume a contribuit la 

faptul că mortalitatea în România a ajuns, în statistici, la 8,7%, deşi în ultimele 

două luni numărul deceselor a scăzut de la 144 în data de 24 aprilie, la 37 (24 mai) 

şi 11 în data de 23 iunie.    

Explicaţia e simplă: GSC a raportat, joi, „161 de decese în ultimele 24 de ore“, din 

care 150 „sunt anterioare intervalului mai sus menţionat“. Adică cele mai multe 

decese raportate sunt din intervalul septembrie-decembrie 2020.    

Octavian Jurma e de părere că decizia Guvernului de a introduce decesele din valul 

al 2-lea în raportările oficiale „la zi“ nu a făcut decât să distorsioneze tabloul 

epidemiologic şi să introducă „ceaţă statistică“, mai ales că, la nivel international, 

nimeni nu citeşte precizările GCS.    

„Un val imens de decese (n.r.- vezi grafic) apare fără nicio justificare 

epidemiologică şi medicală în mijlocul lunii iunie, când toată ţara a intrat în 

scenariul verde. Explicaţia o ştim din nota de subsol a raportărilor zilnice, este 

raportarea oficială a deceselor înregistrate în valul 2. Sunt, până acum, 1.892 de 

decese raportate din lunile precedente.  
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Raportarea zilnică a unui număr de decese anterioare nu are decât dezavantaje din 

punct de vedere statistic şi bruiază major mortalitatea, unul dintre cei mai 

importanţi indicatori ai pandemiei. De aceea, în ţările unde s-au făcut corecţii ale 

numărului de decese, acestea s-au făcut cumulat, printr-un singur anunţ“, scrie 

cercetătorul.      

Medic: „Scăderea ratei de infectare – falsul sens al siguranţei“ Dr. Gabriel 

Diaconu, medic psihiatru, a comentat şi el topul Bloomberg într-o postare pe 

Facebook, în care a explicat de ce România „stă mediocru“ cât priveşte indexul de 

rezilienţă COVID.    

„România, într-o analiză recentă riguroasă Bloomberg, stă mediocru cât priveşte 

«indexul de rezilienţă» în context COVID. Analiza sugerează, franc şi articulat, că 

singura cale de ameliorare a rezilienţei sanitare şi deci şi economice e creşterea 

ratei vaccinale.  

(…) Scăderea ratei de infectare, falsul sens al siguranţei şi graniţa gri a sărăciei din 

România fac ca astăzi aceeaşi hartă să reflecteze, destul de clar, disparitatea celor 

două ţări în care trăim, economic şi sanitar“, scrie dr. Gabriel Diaconu.    

Primul român ucis de tulpina indiană Tulpina Delta a SARS-CoV-2 (varianta 

indiană sau B.1.617.2) va fi responsabilă de infectarea a 9 din 10 cazuri începând 

din toamnă, a avertizat dr.col. Valeriu Gheorghiţă, şeful Comitetului Naţional de 

Coordonare a Activităţilor privind Vaccinarea (CNCAV). Coordonatorul 

campaniei de vaccinare din România contrazice susţinerile INSP care, în ultimul 

raport, arăta că varianta Delta „nu este în circulaţie comunitară“, concluzie la care 

cercetătorii au ajuns în urma puţinelor secvenţieri genetice pe care România e 

capabilă să le facă. Între timp, a apărut şi primul caz de deces al unui român 

infectat cu tulpina Delta.    

O vară „indiană“ Nouă din 10 cazuri de COVID-19 care vor apărea la sfârşitul 

lunii august vor fi infecţii cu tulpină Delta, a spus, miercuri seara, colonelul 

Valeriu Gheorghiţă, şeful Comitetului Naţional de Coordonare a Activităţilor 

privind Vaccinarea (CNCAV).   
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„Se estimează chiar de către experţii europeni că la nivel european, în ţările 

membre ale UE, tulpina Delta va fi responsabilă, va fi dominantă, în ceea ce 

priveşte creşterea de cazuri. Pentru august se estimează circa 70% circulaţia acestui 

virus, adică din toate cazurile de COVID 19, 70% vor fi cauzate de tulpina Delta. 

La sfârşit de august se estimează chiar o creştere la 90%“, a spus Gheorghiţă la 

AlephNews.ro.    

INSP: Nu există transmitere comunitară a tulpinii Delta Institutul Naţional de 

Sănătate Publică (INSP) a consemnat, joi, în raportul săptămânal, primul deces al 

unui român infectat cu tulpina Delta.    

„Au fost înregistrate şi comunicate la INSP 31 de decese confirmate cu variante ale 

SARS-CoV-2 care determină îngrijorare (VOC), din care: Alpha (britanică) – 27, 

Beta (sud-africană) – zero, Gamma (braziliană) – 3, Delta (indiană) – 1“, 

precizează INSP.    

„În acest moment nu există evidenţe de transmitere comunitară susţinută, în 

România, a variantei Delta“, se mai arată în raport. 

(Sursa: adevarul.ro) 

 

 Klaus Iohannis, despre PNRR: 'Nu ne-ar ajuta o aprobare rapidă acum. Pot 

să vă spun și de ce' 

Președintele Klaus Iohannis a vorbit joi, la Bruxelles, despre PNRR spunând că nu 

este nicio problemă că încă există discuții cu Comisia Europeană. „Nu ne-ar ajuta o 

aprobare rapidă acum, fără a merge în profunzime”, a spus șeful statului, care a 

explicat și de ce. 

„Noi avem un PNRR finalizat, l-am depus și cred că aceste discuții cu Comisia 

sunt foarte benefice. Pot să vă spun și de ce. Nu ne-ar ajuta o aprobare rapidă 

acum, fără a merge în profunzime, fiindcă ulterior aceste proiecte trebuie 

implementate și decât să avem discuții ulterioare pe fiecare tranșă de finanțare  
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(...) prefer să avem toate aceste discuții și clarificări la început, să avem toate 

aspectele discutate și lămurite cu Comisia, după care să pornim la implementarea 

proiectelor foarte repede și foarte bine, fără să ne oprim pe parcurs cum s-a mai 

întâmplat la fonduri europene. Mai bine sacrificăm o lună, două luni de zile, 

clarificăm tot și, când este gata, pornim și le punem în practică”, a spus Klaus 

Iohannis. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Aurescu: Prin vizitele la Baku, Erevan şi Tbilisi transmitem un mesaj 

privind necesitatea aprofundării reformelor 

Prin vizitele în Caucazul de Sud ale miniştrilor de Externe ai României, Austriei şi 

Lituaniei, mandatate de UE, este transmis respectivelor ţări "un mesaj coordonat 

privind necesitatea continuării şi aprofundării reformelor, în spiritul agendei 

europene", a afirmat, joi, şeful diplomaţiei române, Bogdan Aurescu. 

El a vorbit, alături de omologii săi austriac şi lituanian, înainte de a începe turneul 

în Caucazul de Sud. 

"Prin vizitele la Baku, Erevan şi Tbilisi transmitem un mesaj coordonat privind 

necesitatea continuării şi aprofundării reformelor, în spiritul agendei europene. De 

altfel, vizita va avea şi scopul de a pregăti Summitul Parteneriatului Estic din 

decembrie", a afirmat ministrul român. 

 

Acesta a vorbit şi despre rolul ţării noastre în a sublinia, la nivel UE, importanţa 

abordării conflictelor prelungite din regiunea Mării Negre. 

 

"Reprezintă un succes diplomatic, preocuparea ţării noastre pentru stabilitatea şi 

securitatea statelor din Parteneriatul Estic are valenţe geostrategice, iar 

soluţionarea acestor conflicte reprezintă un obiectiv prioritar", a arătat Bogdan 

Aurescu. 
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Totodată, el a spus că vizita care începe joi "reprezintă o bună ocazie pentru a 

creşte profilul României în interiorul Uniunii Europene şi faţă de partenerii noştri 

din Caucaz şi vine într-un context în care România a marcat momente importante 

şi de succes în politica externă". 

 

"Sunt conflicte care persistă în jurul Mării Negre, în unele cazuri de mai multe 

decenii, care afectează în mod cert securitatea şi prosperitatea regiunii", a 

evidenţiat ministrul. 

 

Ministrul de Externe austriac, Alexander Schallenberg, a vorbit, în acest context, 

de importanţa pe care Uniunea Europeană o arată Caucazului de Sud. 

  

"Avem o miză în regiune şi nu o putem lăsa altor actori. E simplu", a subliniat el. 

Potrivit ministrului, conflictul din Nagorno-Karabah "a arătat cât de repede 

conflicte aparent îngheţate pot deveni violente, din nou". 

 

În finalul intervenţiei sale, Schallenberg a mulţumit României pentru "ospitalitatea 

superbă" arătată echipei sale naţionale de fotbal şi fanilor austrieci, la cele două 

meciuri susţinute la Bucureşti la Euro 2020. 

 

Ministrul lituanian de Externe, Gabrielius Landsbergis, a apreciat că misiunea care 

începe joi este una "fără precedent". 

"Trei miniştri europeni, trei ţări europene, cu un mandat european, merg în 

Caucazul de Sud. Este cu adevărat un puternic mesaj de susţinere şi angajament. 

Nu a mai fost transmis în această formă, doar am visat la acest nivel de relaţionare 

cu ţări care sunt pe alt drum, dar care se uită către noi", a arătat el. 

 

Totodată, ministrul a afirmat că această vizită vine "la momentul oportun" şi a 

afirmat că, în ceea ce priveşte situaţia din Nagorno-Karabah, conflictul "nu este 

vindecat", iar Uniunea Europeană are un rol pentru o "vindecare" mai rapidă. 
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Înainte de urcarea în avion, ministrul Aurescu le-a spus omologilor săi: "Nu e un 

loc mai bun de plecat deasupra Mării Negre decât Bucureştiul. Să mergem!" 

 

Bogdan Aurescu, este, de joi până sâmbătă, în turneu regional în Caucazul de Sud, 

alături de şefii diplomaţiilor din Austria, Alexander Schallenberg, şi Lituania, 

Gabrielius Landsbergis, scopul vizitei fiind de a întări profilul geopolitic al UE în 

propria vecinătate, de a creşte implicarea şi rolul UE în soluţionarea conflictelor 

prelungite din regiune. 

 Cei trei miniştri de Externe pleacă împreună în deplasarea efectuată în baza 

mandatului încredinţat de Înaltul Reprezentant al UE pentru Afaceri Externe şi 

Politică de Securitate, Josep Borrell, de la Bucureşti, cu o aeronavă C 27J Spartan 

asigurată de Forţele Aeriene Române, iar turneul cuprinde vizite în Republica 

Azerbaidjan, Republica Armenia şi Georgia. 

 

Delegaţia formată din cei trei miniştri de Externe europeni este completată de 

Reprezentantul Special al Uniunii Europene pentru Caucazul de Sud şi criza din 

Georgia, Toivo Klaar, precum şi de alţi diplomaţi din cadrul Serviciului European 

de Acţiune Externă. 

 

Cei trei vor avea un program consistent de întrevederi la Baku, Erevan şi Tbilisi, 

care va include primiri la cel mai înalt nivel (preşedinte, premier) şi consultări 

extinse cu omologii din cele trei state vizitate. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Există un acord pentru reluarea dialogului cu Rusia, dar nu și asupra 

formatului, a anunțat Angela Merkel după prima zi a summitului UE de la 

Bruxelles 

Şefii de stat şi de guvern din Uniunea Europeană au convenit joi să poarte un 

”dialog” cu Rusia, dar nu şi asupra formatului pe care ar trebui să-l aibă apropierea 

de Kremlin, a declarat cancelarul german, Angela Merkel, la finalul primei zile a 

summitului desfăşurat la Bruxelles, relatează EFE, citată de Agerpres. 
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”Acum se lucrează la formatele şi condiţiile în care poate fi reluat dialogul. Astăzi 

nu a fost posibil să se ajungă la un acord cu privire la ce nivel, dacă la nivelul 

şefilor de stat, dar important este că formatul de dialog rămâne”, a spus Merkel. 

”Personal, mi-ar fi plăcut să mergem un pas mai departe, dar şi această cale este 

bună şi vom continua să lucrăm” la acest format, a declarat cancelarul, care a dat 

asigurări că ”nu a fost o discuţie uşoară”. 

Germania şi Franţa au adus la summitul de joi o propunere de reluare a reuniunilor 

la nivel înalt cu preşedintele rus, Vladimir Putin, după ce liderul de la Kremlin s-a 

întâlnit săptămâna trecută cu preşedintele american, Joe Biden. 

Propunerea franco-germană a făcut parte din dezbaterea liderilor europeni privind 

relaţiile cu Moscova – care s-au deteriorat de la anexarea peninsulei Crimeea de 

către Rusia în 2014 – pe baza unei propuneri a Înaltului Reprezentant al UE pentru 

politică externă Josep Borrell de a relua întâlnirile cu Kremlinul, menţinând în 

acelaşi timp sancţiunile. 

Contrar propunerii Berlinului şi Parisului, premierul olandez, Mark Rutte, a 

declarat că nu va participa la o întâlnire cu Putin în cadrul unui summit european. 

”Data trecută am avut o discuţie foarte bună cu toţi liderii despre Rusia. A fost o 

discuţie foarte deschisă şi am fost cu toţii de acord că Rusia este o mare 

ameninţare”, a declarat şi premierul estonian Kaja Kallas. 

”Am susţinut Germania şi Franţa pentru un dialog la cel mai înalt nivel cu Rusia. 

Acum este necesar să clarificăm ce canale de dialog pot fi utile”, a declarat, la 

rândul său, cancelarul austriac Sebastian Kurz. 

”Relaţia cu Rusia nu se poate limita la sancţiuni economice şi la expulzarea de 

diplomaţi. La un moment dat, trebuie să avem posibilitatea de a ne întâlni în jurul 

unei mese”, a declarat şi premierul belgian Alexander De Croo. 

Dialogul cu Rusia va fi iniţiat în „domenii de interes pentru UE”, se arată în 

concluziile adoptate la summit. Liderii UE vor discuta apoi ”formatele şi condiţiile 

acestui dialog cu Rusia”, adaugă textul, citat de AFP. 
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Totodată, liderii UE fac apel la Rusia să dea dovadă de „un angajament mai 

constructiv” şi să „înceteze acţiunile sale împotriva UE şi a ţărilor vecine”. 

Ei au declarat că sunt pregătiţi să răspundă într-o manieră fermă şi coordonată la 

orice altă activitate ilegală, rău intenţionată sau perturbatoare a Rusiei, utilizând pe 

deplin toate instrumentele pe care le au dispoziţie. De asemenea, i-au cerut şefului 

diplomaţiei europene, Josep Borrell, să prezinte „opţiuni pentru măsuri restrictive 

suplimentare, inclusiv sancţiuni economice”. 

Un alt subiect important abordat de lideri în prima zi a summitului a fost 

controversata lege ungară care interzice discuţiile despre homosexualitate în şcoli 

sau la televiziune. 

”A fost o discuţie controversată, dar foarte, foarte sinceră”, a declarat Merkel pe 

această temă, la finalul primei zile a summitului. 

”Cu toţii am spus clar care sunt valorile noastre fundamentale”, a continuat 

cancelarul, unul dintre cei 17 lideri europeni care au semnat o scrisoare comună 

pentru a apăra valorile diversităţii în UE. 

Premierul Ungariei, Viktor Orban, nu a acceptat criticile. El a explicat că legea nu 

este împotriva homosexualilor, ci priveşte apărarea drepturilor copiilor şi ale 

părinţilor. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Negocieri între eurodeputați pentru a ajunge la un acord final cu privire la 

noua Politică Agricolă Comună (PAC) 

După ce în luna mai au eşuat să cadă de acord asupra unor reguli destinate să 

„înverzească” agricultura europeană fără a afecta veniturile fermierilor, 

eurodeputaţii şi statele membre ale Uniunii Europene au demarat joi, la Bruxelles, 

ultimele negocieri pentru a ajunge la un acord cu privire la Politică Agricolă 

Comună (PAC), informează AFP. 
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La finele lunii mai, după trei zile de discuţii intense, negocierile privind reforma 

Politicii Agricole Comune s-au încheiat fără a se ajunge la un acord, în contextul 

divergenţelor privind programul de subvenţii pentru fermieri. Atunci ultima 

propunere a miniştrilor europeni ai Agriculturii a fost considerată de eurodeputaţi 

mult prea îndepărtată faţă de revendicările lor de mediu şi sociale, în timp ce 

statele membre UE au denunţat intransigenţa europarlamentarilor. 

„Între timp, am făcut progrese considerabile spre un punct de mijloc”, a declarat joi 

ministrul portughez al Agriculturii, Maria do Céu Antunes, a cărei ţară asigură 

preşedinţia rotativă a UE până la finele lunii iunie. „Rămânem hotărâţi să ajungem 

la un acord politic” cu prilejul noilor negocieri, care se vor derula până vineri, a 

mai precizat oficialul portughez care este însărcinat să negocieze în numele statelor 

membre UE. 

Negocierile au fost reluate joi la prânz iar obiectivul este ajungerea la o înţelegere 

înaintea reuniunii miniştrilor europeni ai Agriculturii, care va avea loc luni şi marţi 

la Luxemburg. 

Cele 27 de state membre UE au căzut de acord în luna octombrie 2020 cu privire la 

o reformă a Politicii Agricole Comune care se va aplica începând din ianuarie 

2023, cu un buget de aproximativ 387 miliarde de euro pe o perioadă de şapte ani, 

dintre care 270 miliarde de euro sub formă de subvenţii directe către fermieri. 

Însă pentru ca această reformă a PAC să poată fi aplicată, statele membre trebuie 

să ajungă la o înţelegere cu Parlamentul European. 

„Toată lumea este de acord că aceasta este ultima sută de metri”, a declarat 

miercuri Pascal Canfin, preşedintele grupului Renew Europe, membru în comisia 

de mediu din Parlamentul European. 

Dosarul cheie rămâne cel al „eco-schemelor”, un instrument crucial al noii Politici 

Agricole Comune. Aceste „eco-scheme” sunt prime acordate agricultorilor care 

participă la programe de mediu mai stricte, care presupun adoptarea unor tehnici 

mai „verzi”. Iniţial eurodeputaţii au cerut ca „eco-schemele” să reprezinte cel puţin 

30% din plăţile directe către agricultori.  
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Statele membre UE s-au arătat dispuse să accepte un prag de 25% dar cu o 

perioadă de tranziţie de doi ani în care statele vor avea flexibilitatea ca banii rămaşi 

să poate fi dirijaţi spre alte forme de ajutor, o propunere care s-a lovit de opoziţia 

europarlamentarilor. 

Alte puncte de dispută sunt: procentajul terenurilor necultivate pentru protejarea 

biodiversităţii, cerinţa rotaţiei culturilor, mecanismele de redistribuire în beneficiul 

micilor fermieri şi condiţionarea plăţilor de respectarea normelor sociale care îi 

protejează pe muncitori. 

În sfârşit, eurodeputaţii vor să înăsprească controalele asupra importurilor de 

produse agricole, în special prin luarea în calcul a condiţiilor de producţie sau prin 

interzicerea produselor care prezintă urme de pesticide interzise în UE. 

În schimb, statele membre sunt îngrijorate de riscul ca aceste interdicţii să 

contravină regulilor Organizaţiei Mondiale a Comerţului (OMC). „Este un punct 

foarte delicat” din cauza liniilor roşii impuse de cele 27 de state membre, a 

dezvăluit un diplomat european, relateaza Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Summit UE: Dezbatere neobişnuit de aprinsă pe tema unei legi ungare 

controversate 

Liderii UE l-au condamnat dur joi pe premierul ungar, Viktor Orban, pentru legea 

sa împotriva promovării homosexualităţii în rândul minorilor, considerată 

homofobă, relatează AFP. 

 

Controversata legislaţie ungară a stârnit o dezbatere neobişnuit de aprinsă la 

summitul celor 27 de ţări de la Bruxelles, potrivit participanţilor. 

 

''Nu a fost o discuţie diplomatică, a fost mai degrabă o confruntare", a comentat 

premierul belgian Alexander De Croo, calificând acest moment drept "istoric". 
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Legea a determinat 17 state membre, printre care Franţa, Germania, Olanda, Italia 

şi Belgia, să le scrie liderilor UE Charles Michel şi Ursula von der Leyen şi 

secretarului general al ONU Antonio Guterres (invitat la summit) despre 

necesitatea de a susţine valorile europene. 

 

De Croo a subliniat că ''aproape toţi'' participanţii l-au criticat pe liderul suveranist, 

care nu a putut conta decât pe sprijinul omologului său polonez şi 'puţin' pe al celui 

sloven. 

 

''Discuţia a fost animată şi foarte, foarte sinceră', a declarat cancelarul german, 

Angela Merkel. ''Am fost cu toţii foarte clari în ceea ce priveşte valorile 

fundamentale care sunt importante pentru noi''. 

 

Premierul olandez, Mark Rutte, a fost foarte ofensiv, spunând că Ungaria, cu legea 

sa, nu mai are "nimic de făcut în Uniunea Europeană". El i-a spus lui Viktor Orban 

că, dacă nu-i plac valorile UE, ar trebui să activeze articolul 50 din tratat "care a 

fost creat în acest scop" şi să părăsească Uniunea - aşa cum au făcut britanicii, 

potrivit unei surse europene. 

 

Potrivit acestei surse, premierul luxemburghez, Xavier Bettel, a declarat că s-a 

depăşit o "linie roşie", iar suedezul Stefan Lofven a avertizat că concetăţenii săi nu 

doresc să "trimită bani către o ţară" care acţionează în acest fel, deşi fondurile 

europene reprezintă o importantă mană cerească pentru Ungaria. 

 

Legea prevede că "pornografia şi conţinutul care prezintă sexualitatea sau 

promovează devierea identităţii de gen, schimbarea de sex şi homosexualitatea nu 

trebuie să fie accesibile persoanelor sub 18 ani". 

 

Această lege ''nu mi se pare că este conformă cu valorile noastre'', a apreciat 

preşedintele francez, Emmanuel Macron, sperând să poată să-l convingă pe liderul 

ungar de o ''schimbare a acestui text''. 

 

''Legea nu se referă la homosexuali, (ci) la modul în care părinţii vor să îşi educe 

copiii în materie de sex", s-a apărat Orban, acuzându-i pe omologii săi europeni că 

nu au citit-o. 
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Ungaria nu doreşte să părăsească UE. Dimpotrivă, vrem să o salvăm de ipocriţi", a 

scris pe Twitter ministrul ungar al justiţiei, Judit Varga. 

 

Textul controversat i-a adus Budapestei o scrisoare de mustrare din partea 

Comisiei, care i-a dat termen până la 30 iunie pentru a răspunde. Executivul UE 

are competenţa de a iniţia proceduri pentru încălcări ale legislaţiei UE care ar putea 

duce la sesizarea Curţii de Justiţie a UE şi la aplicarea de sancţiuni. 

(Sursa: Agerpres) 

 


